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Differences

Differences لافالإخت

Mankind Were a Single (Religious) Community

كانَ النّاس اُمةً واحدَةً

1ينه‏ُ النَّبِيال ثفَبع ، لاّولا ض تَدينهه‏ِ لا مال ةطْرف دَةً علةً واحاُم نُوح كانوا قَبل : (لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام.

1– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Before Prophet Noah (a.s.), they [mankind] were a single community upon
the fitra [The special origination or innate nature deposited in man by Allah which calls him to his Creator
(ed.)] of Allah, neither guided nor in error, thereafter Allah sent the prophets.’[Nur al-Thaqalayn, v. 1, p.
209, no. 784]

Encouragement to Discard Differences

الحث علَ نَبذِ الاختلافِ

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : ما اخْتَلَفَت اُمةٌ بعدَ نَبِيها إ ظَهر أهل باطلها عل أهل حقّها2

2– The Prophet (S) said, ‘No sooner does a community differ [between themselves] after their own
prophet, than the people of falsehood from amongst them become victorious over the people of
truth.’[Kanz al-’Ummal, no. 929]

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : والْزموا السواد الأعظَم ، فإنَّ يدَ اله‏ِ مع الجماعة ، و إياكم والفُرقَةَ ، فإنَّ الشّاذَّ من3
.النّاسِ للشَّيطانِ، كما أنّ الشّاذَّ من الغَنَم للذِّئبِ
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3– Imam Ali (a.s.) said, ‘Stay with the greater majority, for verily Allah’s hand is with the [larger] group.
Beware of separation for verily the deviant amongst you is the victim of Satan just as the deviant
amongst the cattle is the victim of a wolf.’[Nahjul Balaghah, Sermon 127]

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : واله‏ِ ، ظُن أنَّ هؤلاء القَوم سيدالونَ منم باجتماعهِم عل باطلهم وتَفَرقم عن4
.حقّم

4– Imam Ali (a.s.) said, ‘By Allah, verily I believe that this community of yours will turn around and
change, by congregating upon their falsehood and you having to separate through your truth.’[Nahjul
Balaghah, Sermon 25]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : ما اخْتَلفَت دعوتان إ كانت إحداهما ضلالة5ً

5– Imam Ali (a.s.) said, ‘No sooner do two differing claims arise than one of them is erroneous.[Nahjul
Balaghah, Saying 183]

Explanation of ‘The Separation of My Community is a Mercy’

«تَفسير «اختلاف اُمت رحمةٌ

6و لَيهع هال َّله‏ِ (صال وا أنَّ رسولوإنّ قَوماً ر : (لامالّس لَيهع) ِادقالص قلت للإمام : ن الأنصاريؤمـ عن عبد الم
آله) قال : إنّ اخْتلاف اُمت رحمةٌ؟ فقال : صدَقوا . قلت : إنْ كانَ اخْتلافُهم رحمةً فاجتماعهم عذاب ؟ قال : لَيس
، 185«الدِّين وا فتَفَقَّهيفَةٌ لطائ منْهم قَةرف لن كم فلَولا نَفَر» :وجله‏ِ عزال قول بوا ، إنَّما أرادوذَه تبذَه حيث
فأمرهم أنْ ينْفروا إل رسولِ اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) ويخْتَلفوا إلَيه فيتَعلّموا ثُم يرجِعوا إل قَومهِم فيعلّموهم ، إنّما
. أراد اخْتلافَهم من البلْدانِ ، لا اخْتلافاً ف دِين اله‏ِ ، إنّما الدِّين واحدٌ

6– Imam al-Sadiq (a.s.) was asked by ‘Abd al-Mu’min al-Ansari, ‘Verily some people narrated from the
Prophet (S) that he said, “The separation of my community is a mercy” and they were truthful, so I ask
that if their separation is a mercy then is their congregation a chastisement?’, to which the Imam replied,
‘It is not as you understand it nor as they understood it, actually he meant the saying of Allah, “But why
should not there go forth a group from each of their sections…” so He commanded them to go forth to
the Prophet (S) and to frequent him and learn from him then to return to their people and teach them, so
what is meant is [physical] separation from their cities, not separation or difference with regards to the
religion of Allah, for verily the religion of Allah is one.’[Ma’ani al-Akhbar, p. 157, no. 1]



Explanation of Congregation and Separation

الفُرقَةو ماعةالج تَفسير

7أهل تةُ اُمماعج : فقال ، تهاُم ةن جماعع (هآل و لَيهع هال َّلص) ِه‏ال رسول ئلس : (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
. الحق و إنْ قَلُّوا

7– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The Prophet (S) was asked about the congregation of his [religious]
community, and he said, ‘The congregation of my community are those who are the people of truth even
if they are few in number.’[Ma’ani al-Akhbar, p. 154, no. 1]

The Cause of Separation

علَّةُ الفُرقة

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : إنَّما أنتُم إخْوانٌ عل دِين اله‏ِ ، ما فَرق بينَم إ خُبث السرائرِ ، وسوء الضمائرِ ، فلا8
.تَوازَرونَ (تأزِرون) ولا تَنَاصحونَ ، ولا تَباذَلونَ ولا تَوادونَ

8– Imam Ali (a.s.) said, ‘Verily you are brothers in the religion of Allah, nothing has separated you except
ill natures and bad consciences, consequently you do not bear the burdens of each other, nor do you
advise each other, nor spend on each other, nor love each other.’[Nahjul Balaghah, Sermon 113]

9النّاس ما اخْتَلَف لالجاه تلَو س : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

9– Imam Ali (a.s.) said, ‘If the ignorant ones had kept silent, men would not have differed.’[Bihar al-
Anwar, v. 78, p. 81, no. 75]
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